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Mirjana által kapott üzenet

„Drága gyermekek! Édesanyai szeretettel kérlek benneteket, szeressétek egymást. A Mennyei Atya 
és a felebarát iránti szeretet legyen az első helyen a szívetekben, minden evilági felett, ahogyan azt 
Fiam kezdettől fogva szeretné. Drága gyermekeim, hát nem ismeritek fel az idők jeleit? Nem is-
meritek fel, hogy körülöttetek minden, ami történik azért van, mert nincs szeretet? Értsétek meg, 
hogy az üdvösség az igaz értékekben van. Fogadjátok el a Mennyei Atya hatalmát, szeressétek és 
tiszteljétek Őt. Járjatok Fiam nyomában. Gyermekeim, drága apostolaim, ti mindig újra körém 
gyűltök, mert szomjaztok. Szomjaztok a békére, a szeretetre és a boldogságra. Igyatok a kezemből. 
Kezem Fiamat nyújtja nektek, Aki a tiszta víz forrása. Ő élővé fogja tenni hiteteket és megtisztítja 
szíveteket, mert Fiam szereti a tiszta szíveket, a tiszta szívek pedig szeretik Fiamat. Csak a tiszta 
szívek alázatosak és erős hitűek. Gyermekeim, ilyen szívet kérek tőletek. Fiam azt mondta nekem, 
hogy az egész világ Édesanyja vagyok. Ti, akik így fogadtok el engem, kérlek benneteket, hogy éle-
tetekkel, imátokkal, áldozatotokkal segítsetek nekem, hogy minden gyermekem édesanyaként fo-
gadjon el és így elvezethessem őket a tiszta víz forrásához. Köszönöm nektek! Drága gyermekeim, 
míg pásztoraitok megáldott kezükkel Fiam testét nyújtják nektek, szívetekben mindig köszönjétek 
meg Fiamnak áldozatát, és a pásztorokat, akiket újra és újra nektek ad.”

Nr. 78

Medjugorje, 2014. szeptember 25.

„Drága gyermekek! Ma is arra hívlak 
benneteket, hogy olyanok legyetek, mint 
a csillagok, amelyek ragyogásukkal fényt 
és szépséget adnak másoknak, hogy 
örvendezzenek. Gyermekeim, legye-
tek ragyogás, szépség, öröm és béke, de 
különösen imádság mindazok számára, 
akik távol vannak szeretetemtől és Fiam, 
Jézus szeretetétől. Gyermekeim, a szíve-
tekben lévő hit örömével tegyetek tanú-
ságot örömteli hitetekről és imátokról, 
és imádkozzatok a békéért, amely Isten 
drága ajándéka. Köszönöm, hogy vála-
szoltatok hívásomra.”
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Tegyetek tanúságot örömteli hitetekről!
Ljubo Kurtović atya tanítása a Szűzanya szeptemberi üzenetéhez

A Boldogságos Szűz Mária üzeneteiben gyakran a min-
dennapi életből vett képekkel szól hozzánk, amelyek a ter-
mészet, a nap, a gyümölcs, a virág, a víz, a forrás. Ezek a ké-
pek Isten utáni vágyaink és szükségleteink jelei. Jól tudjuk, 
hogy Jézus példabeszédeiben a lelki valóságot, Isten Orszá-
gát a mindennapi életből vett képekkel hozta közel hallga-
tóihoz. A lelki valóságok láthatatlanok ugyan, de ez nem azt 
jelenti, hogy nem léteznek. A hitet, a szeretetet, a bizalmat, 
az igazságot, az igazságosságot, a becsületet nem látjuk testi 
érzékszerveinkkel, de vágyként és szükségletként éljük meg. 
Lelki valóságok nélkül lelkileg halottak lennénk, nem lenne 
élet bennünk. 

Oly sok mindent kaptunk másoktól. Életünket Istentől 
kaptuk ugyan, de mások által. Mi sem lennénk mások nél-
kül. Istenhez is mások által jutunk el. Mi magunk is annyi 
fényt, hitet, tudást, szeretetet kaptunk másoktól. Arra va-
gyunk meghívva, hogy megvilágosítsuk mások útját, vi-
lágosság, fény legyünk. Meg vagyunk hívva, hogy nyomot 
hagyjunk magunk után, amely másoknak majd az utat je-
lenti. A Szűzanya ebben az üzenetében különösen is arra hív 
bennünket, hogy világosság legyünk mások számára, amely 
által ők is felismerik majd az Úr szépségét.

Gyermekeim, tegyetek tanúságot örömteli hitetekről és 
imátokról – mondja ebben az üzenetében Szűz Mária. Tud-
juk, hogy a Szűzanya élete nem volt könnyű, sem kellemes. 
Egész földi élete tele volt fájdalommal és szenvedéssel. Az 
angyali üdvözlettől kezdődik el keresztútja. Feltehetjük a 
kérdést önmagunknak: hogyan lehetséges az, hogy akinek 
élete tele van nehézséggel és bajjal azt kiáltja: Magasztalja 
lelkem az Urat! Szűz Mária megtehette ezt, mert egész élete, 
minden vigasztalása és életének értelme Isten volt. Az igazi 
öröm ellensége nem a szenvedés, hanem az önzés. Szomorú 
világ vesz bennünket körül. Ez a szomorúság a felszínes él-
vezeteket kereső önelégültségből és a kapzsi szívből születik, 
amelyből sivatag és ínség fakad. 

Ferenc pápa az „Evangélium öröme” című apostoli buz-
dításában arról az örömről beszél, amely a Jézussal való ta-
lálkozásból fakad. Csakis az lehet a bűntől, a szomorúságtól, 
a különböző lelki ürességektől és a magánytól szabad, aki 
találkozik Jézussal. Jézus Krisztussal mindig újjászületik az 
öröm. Jézusban van az öröm forrása. Csakis az az ember le-
het boldog, aki érzi azt, hogy Jézus elfogadta, megbocsátott 
neki és szereti őt. Az Úr tökéletlenségünk ellenére is szerete-
tét, közelségét, erejét és szavát kínálja nekünk, így adva értel-
met életünknek.

„A szíved tudja, hogy az élet nem ugyanaz nélküle, tehát 
az, amit felfedeztél, az, ami segít élni és ami reményt ad ne-
ked, ez az, amit közölnöd kell másokkal.” (Az evangélium 
öröme 121)

Az Úr által ajándékozott örömből senki sincs kizárva. 
Erre az örömre hív bennünket Szűz Mária, aki édesanyai 
közelségével sok őt követő léleknek és szívnek megvilágítja 
és mutatja az utat.

Imádság

Szűz Mária, Te, aki hittel fogadtad el az élet Igéjét, Te, aki 
a Szentlélek jegyese vagy, könyörögj ki számunkra nyitott 
szívet, hogy minden nap kimondhassuk „igenünket” az Úr-
nak. Szűz Mária, aki Hajnalcsillag vagy, ne szűnj meg meg-
világosítani Jézushoz vezető utunkat, mert egyedül Ő tud 
igazi békét és örömet ajándékozni számunkra. Hálát adunk 
neked azért a sok-sok lélekért és szívért, aki jelenéseid, üze-
neteid és közelséged által találta meg a Jézushoz vezető utat.

Szűz Mária, könyörögd ki számunkra ma is Fiadnál azt, 
amink nincs, de szükségünk lenne rá, úgy, ahogyan ezt a 
galileai Kánában tetted. Szeretnénk meghallani és megtenni 
mindazt, amit Fiad mond, hogy ezáltal megízlelhessük az 
élet igazi örömét. Ámen.     fra Ljubo Kurtović

               Fordította: Sarnyai Andrea

„Drága gyermekek! Ma is arra hívlak benneteket, hogy olyanok legyetek, mint a csillagok, amelyek ragyogá-
sukkal fényt és szépséget adnak másoknak, hogy örvendezzenek. Gyermekeim, legyetek ragyogás, szépség, öröm 
és béke, de különösen imádság mindazok számára, akik távol vannak szeretetemtől és Fiam, Jézus szeretetétől. 
Gyermekeim, a szívetekben lévő hit örömével tegyetek tanúságot örömteli hitetekről és imátokról és imádkozzatok 
a békéért, amely Isten drága ajándéka. Köszönöm, hogy válaszoltatok hívásomra.”  
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Bent huszonnyolcadik születésnapja előtt szülei 
vitték el először Medjugorjéba, hogy „sínre tegyék az 
életét” – meséli a róla szóló dokumentumfilmben az 
amerikai srác. Α fiatalember marihuána- és alkohol-
függőségben élt, és saját vallomása szerint az elmúlt 
huszonnyolc év alatt meg semmi értelmeset nem csi-
nált, amiből a zarándokhelyen kereste a kiutat.

Α diadal címet viselő filmben Ben Medjugorjéban 
eltöltött napjain, gondolatain, kétségein és örömein 
keresztül nyerünk bepillantást a bosznia-hercegovi-
nai zarándokhely múltjába és jelenébe.

Ben „életleckéje” ugyan nem egyedi, de épp ezál-
tal lesz szimbolikus képviselőjévé a ma emberének. 
A küzdelmek, a nehézségek, az anyagi (jó)létben 
megtapasztalt céltalanság okozta szorongásból a 
különféle drogok jelenthetik az ideig-óráig tartó ki-
utat, melyet aztán még nagyobb szorongás és mély-
ség követ. A hosszú távú – mondhatjuk, hogy életre 
szóló – megoldást azonban egyetlen drog sem képes 
kieszközölni, ez egyedül a testi-lelki megtérés által 
valósulhat meg. Ben efelé vezető útját a medjugorjei 
látnokok, orvosok, papok és zarándokok vallomásai 
kísérik, melyek hol megerősítik, hol szkeptikussá 
teszik a kereső fiatalembert. Száz perc alatt termé-
szetesen inkább csak hangulatokkal, érzésekkel – és 
helyenként hatásvadász eszközökkel – lehet bemu-
tatni egy ekkora utat, de ha másra nem, ez arra jó, 
hogy magunknak is feltegyük a kérdést: mi mit kez-
dünk az életünkkel?

Sean Bloomfield filmjében a Bennel együtt töl-
tött idő alatt megismerhetjük Mirjana látnokot, aki 
először 1981-ben kapott üzenetet Szűz Máriától, 
találkozhatunk James Paul Pandarakalammal, aki 
a Tudományos Felfedezések Amerikai Társaságnak 
tagja – és munkája során igyekezett tudományos 
magyarázatokat  adni az amúgy megmagyarázha-
tatlan jelenségekre. Megmagyarázhatatlan, hogy 
miért könnyezik a Jézust ábrázoló szobor térde? 
Hogy miért vannak olyanok, akik látják és hall-
ják az Istenanyát, és vannak, akiknek ahhoz sincs 
kedvük, hogy fölgyalogoljanak a Krizevac hegyére? 
Miki Musa, a helyi idegenvezető pedig a kezdetekről 
mesél a filmben: „Egy fiatalember azt állította, hogy 

a Miasszonyunk megjelenik Medjugorjéban. Senki nem hitt 
neki. Fenekestül felforgatta a környékbeliek életét: Medju-
gorje hirtelen egyszerű községből a figyelem középpontjá-
ba került.” Arra a kérdésre, hogy hogyan fogadta mindezt 
a papság, Dominic La Fleur ferences szerzetes csak ennyit 
mondott: „Sokféleképpen, csak úgy nem, ahogy illene.”

Ben – ahogyan mondja – megpróbál rájönni arra, hogy 
mi dolga a földön – ami nem kis „életfeladat” mindannyi-
unk számára. A csodának, a hit erejének csöppet sem tar-
kovszkiji, jóval inkább hollywoodi eszközökkel való bemu-
tatása nem könnyű vállalkozás, és ahogyan a kegyhelyhez is 
különbözőképpen viszonyulunk, úgy a filmet is igen eltérő 
ízléssel nézzük. Annyi biztosan elmondható, hogy 1981 óta 
Medjugorje milliós látogatottságú zarándokhellyé fejlődött, 
az akkori látnokok közül vannak, akiknek azóta is van ré-
szük jelenésekben, és vannak, akiknek nincs; a hívők közt is 
vannak, akik saját életükben szintén megtapasztalni vélik a 
csodát, és vannak, akik kétkedéssel állnak a jelenség előtt. De 
a megtérésünkért tett minden erőfeszítésünk – zarándokla-
tunk, imánk, böjtünk – a teremtő és megváltó Istenhez visz 
közelebb.

A diadal című dokumentumfilmet az Etalon Kiadó for-
galmazza.

Mértékadó 2014. október 6-12. 5. oldala 
Szikora Réka cikke

Ben Csodaországban
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Gyalog érkezett Krašićból Medjugorjéba

Az 57 éves Gordan Bule zágrábi zarándok nemrég 
hálából gyalog zarándokolt el Krašićból Medjugorjéba. 
Zarándoklata 18 napig tartott, amely valóban különleges 
volt, imádkozott a családjáért, barátaiért, horvát népéért. 
Zarándoklatáról a következőket mondta: „Az Égi Édes-
anya iránti hálából tettem a meghallgatásra talált imádsá-
gokért. Az út hosszú volt, így volt lehetőségem imádkozni 
sokakért. A zarándoklatnak voltak nehéz percei is, akkor 
is, ha az előkészületeknek köszönhetően jól viseltem az 
utat. Élményekkel gazdagon térek haza. Kedves emberek-
kel találkoztam, akik felajánlották számomra segítségüket. 
Mindnyájuknak hálás vagyok a szívélyes fogadtatásért.”  
Bule úr a múlt évben is gyalog zarándokolt Sinj és Medju-
gorje között. Az idei zarándoklatát átszőtte Boldog Alojzi-
je Stepinac alakja, ezért indult Krašićból: „Nem véletlen, 
hogy Krašićot választottam zarándoklatom indulópont-
jául. Figyelmet szerettem volna szentelni egy esemény-
nek, ez pedig Boldog Stepinac szentté avatása, amelynek 
véleményem szerint, népünk kevés figyelmet szentel. Úgy 
gondolom Stepinac sokkal nagyobb figyelmet érdemelne, 
mindazért, amit megélt és tett a horvát népért.” Boldog 
Stepinac szenté avatásának kapcsán, kihangsúlyozta Stepi-
nac édesanyjának áldozatát is: „Úgy gondoltam összekö-
töm zarándoklatomat ezzel a Boldoggal, mert szeretettem 
volna kapcsolatot teremteni azzal az áldozattal, amelyet az 
édesanyja hordozott el. Először azért imádkozott, hogy fia 
pap legyen, majd azután, azért, hogy jó pap legyen, ké-
sőbb pedig azért, hogy jó püspök legyen. Édesanyja ima-
szándékáról Stepinac csak az egyetemről való visszatérése 
után szerzett tudomást. Azt szerettem volna mondani, 
hogy minden áldozat értékes, de az az áldozat, amelyet 
édesanyja hordozott a boldoggá avatáshoz vezetetett.” 
    Dátum: 2014.10.01

Aktuális hírek Medjugorjéból

Hans Theo Müller, medjugojei zarándok: 
„Már nem számolom medjgorjei zarándoklataimat”

Októberben, a Szűzanyának szentelt hónapban sok 
zarándok érkezett szerte a világból Medjugorjéba. Az 
Információs Iroda adatai szerint október első napjaiban 
zarándokcsoportok érkeztek: Olaszországból, Francia-
országból, Lengyelországból, Szlovéniából, Belgiumból, 
Spanyolországból, Argentínából, Ausztriából, Írországból, 
Ukrajnából, Szlovákiából, Csehországból, Németország-
ból, Romániából, Lettországból, az Egyesült Államokból, 
Kanadából, Angliából, Koreából, Libanonból és Malajziá-
ból. A Mir Medjugorje Rádió újságírói az elmúlt napok-
ban találkoztak a németországi Hans Theo Müllerrel, aki 
1986 óta jár Medjugorjéba.

Már régóta nem számolja zarándoklatait: „itt itthon 
érzem magam”. Mindig ugyanannál a családnál száll meg, 
akiknek hálás a vendéglátásért, de lelki életének gyü-
mölcseiért is, amelyeket Medjugorje által kapott. Első 
zarándoklatával kapcsolatban a következőket mondta: 
„Egy horvát paptól hallottam először Medjugorjéról, aki 
egy hozzánk közeli plébánián vezette a Horvát katolikus 
missziót. Ő mondta nekem, hogy el kell együtt mennünk 
Medjugorjéba. Így környékünk első zarándokai 1985-ben 
jöttek el ide. A csoportban voltak szüleim és öcsém is. 
Visszaérkezésük után azt vettem észre, hogy megváltoz-
tak. 1986 -ban édesanyámmal jöttem először Medjugor-
jéba a Szűzanya jelenéseinek évfordulójára, amely mélyen 
megérintett. Ez a medjugorjei út mérföldkő volt az éle-
temben.”

    Dátum: 2014.10.02
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Egy medjugorjei zarándok tapasztalata

Az elmúlt hónapok során a „Mir” Međugorje munka-
társai számos zarándokkal találkoztak, beszélgettek. Az 
egyik közülük Juan Carlos Zapata pap, aki Kolumbiában 
született. Jelenleg New Jersey-ben, a Szent József plébáni-
án szolgál, amely a Newark-i püspökséghez tartozik. Tíz 
évvel ezelőtt szentelték pappá. „Különböző szolgálatokat 
végeztem az amerikai plébániákon. Négy évvel ezelőtt 
még a Mária Rádió igazgatója voltam. Továbbra is a rádió-
nál dolgozom, műsorokat vezetek. A Szűzanyával és a há-
zaspárok tanácsadásával kapcsolatos műsorokban dolgo-
zom” – mondta szolgálatával kapcsolatban Carlos atya és 
hozzátette: „Óriási a Szűzanya iránti szeretetem. Mindig 
éreztem és értettem, hogy az Úr édesanyai szívvel cselek-
szik. Kértem az Urat, hogy Mária által mutassa meg a nép 
szükségletét. Már régóta vágytam Medjugorjéba jönni, 
paptestvéreimtől hallottam róla. Megkértem az Urat, hogy 
hallgassa meg imámat és akkor küldjön el Medjugorjéba, 
amikor a legszükségesebb. Ő ezt meg is tette.”   
     2014.10.15

A mozgáskorlátozottak 3. nemzetközi zarándokla-
ta – „Mária iskolájában” 2014.

Befejeződött a mozgáskorlátozottak harmadik nem-
zetközi zarándoklata Medjugorjéban, amely október 23-
tól 26-ig tartott, jelmondata pedig „Mária iskolájában”. 
Kb. 1000 fő jelentkezett erre a zarándoklatra, amelyet a 
čitluki „Susret” Egyesület szervezett a Plébánia Hivatallal 
és az „Anyafaluval” együttműködve. A résztvevőket 2014. 
október 23-án, csütörtök délutánra várták. A Medjugor-
jei Plébánia hívei ingyen szállást és étkezést biztosítottak 
a zarándokoknak. A zarándoklat megszervezésének ötle-
te Rastislava Ralbovsky nővér szívében született meg, aki 
Đakovoból hosszú évek óta zarándokol közösségével és a 
különböző nehézségekkel küzdő emberekkel. A program 
műhelymunkákból, előadásokból és imádságokból állt.

     2014.10.15.

Ollie Clarke ír újságíró: „Medjugorje az otthonom”

Az elmúlt napokban Medjugorjéban járt Ollie Clarke 
írországi újságíró, aki a Spirit Radio Ireland nevű keresz-
tény rádiónál dolgozik. Elmondta, hogy munkáját nagy 
ajándékként éli meg, hisz lehetősége nyílik arra, hogy ta-
núságot tegyen hitéről. 1995-ben volt először Medjugor-
jéban és azóta 30 alkalommal zarándokolt el ide: „Medju-
gorje az otthonom. Megnyitotta hitemet, eszközöket adott 
számomra, amelyre azért volt szükség, hogy szívemben 
megvilágosítsa az Evangélium üzenetét”. Nagyon érdekes 
e zarándok élettörténete és Isten áldásával átszőtt, a csalá-
di tragédiák és súlyos betegséggel való szembesülés elle-
nére is, amelyet Jézussal és Máriával győzött le.

     2014.10.16.

Egy 35 tagú család medjugorjei zarándoklata

Egy ír család elhatározta, hogy ezekben a napokban 
elzarándokolnak Medjugorjéba. Mairead Peoples med-
jugorjei zarándoknak és zarándoklatvezetőnek sikerült 
összegyűjtenie családja 35 tagját egyhetes zarándoklatra. 
Mairead elmondta, hogy hosszú évek óta jár Medjugorjé-
ba. 1985 -ben volt először. „Minden évben hozok zarán-
dokokat, azt hiszem csak egy év maradt ki, 1991. És ezen 
évek alatt láttam hogyan változnak meg az emberek. A mi 
országunkban nagyon gyenge a hit. Embereket hozok ide 
és hiszem, hogy a Szűzanya mindnyájukkal különös dol-
got tesz. És örülök, hogy eljött a családom is” – mondta 
Mairead, medjugorjei zarándok.  2014.10.17.
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Drága medjugorjei Gyermekeim! 
Dicsértessék Jézus és Mária!

1. 2014. szeptember 2.-án Mirjánának megjelent a 
Szűzanya a Kék Keresztnél nagy tömeg jelenlétében. A je-
lenés után a következő üzenetet kaptuk tőle:

„Drága gyermekek, én a ti édesanyátok, végtelen szeretet-
ből jövök újra közétek, a Mennyei Atya végtelen szeretetéből. 
Míg szívetekbe tekintek, látom, hogy közületek sokan édes-
anyaként fogadtok el engem, és őszintén, tiszta szívből szeret-
nétek az apostolaim lenni. De, édesanyátok vagyok nektek is, 
akik nem fogadtok el és keményszívűségetek miatt nem akar-
játok megismerni Fiam szeretetét. Nem is tudjátok mennyire 
fáj a szívem és mennyit kérlelem Fiamat értetek. Kérem Őt, 
hogy gyógyítsa meg lelketeket, mert Ő ezt megteheti. Kérem 
Őt, hogy Szentlélek csodája által világosítson meg benneteket, 
hogy megszűnjetek újból és újból elárulni, káromolni és meg-
sebezni Őt. Teljes szívemből imádkozom, hogy megértsétek, 
csakis Fiam a világ üdvössége és világossága. És ti, gyermeke-
im, kedves apostolaim mindig hordozzátok Fiamat szívetekben 
és gondolataitokban. Ezáltal a szeretetet hordozzátok. Mind-
azok, akik nem ismerik, a ti szeretetekben fogják felismerni 
Őt. Én mindig mellettetek vagyok. Különleges módon vagyok 
pásztoraitok mellett, mert Fiam hívta meg őket, hogy az örök-
kévalóság útján vezessenek benneteket. Apostolaim, köszönöm 
nektek áldozataitokat és szereteteket.”

2. Egy nehéz zsák! Néhány nappal ezelőtt, az esti 
szentmise alatt, a pap a következő példabeszédet mondta 
a szentbeszédében. 

„Egy férfi egyik nap mikor hazajött a munkából, egy 
hatalmas zsák krumplit talált az ajtajában, ami elállta a 
befelé vezető utat. A kisfia is ott volt, aki szeretettel várta 
haza édesapját, de nem tudott apja elébe menni, mert a 
zsák sokkal nagyobb volt nála. Az apa ezt mondta a fiá-
nak: „Mozdítsd meg azt a zsákot, hogy rendesen ki tudjuk 
nyitni az ajtót!” A kisfiú megpróbálta megmozdítani, de 
nem tudta. „Nem tudom apa, túl nehéz!” „De meg tu-
dod!”- válaszolta az apa. „Próbáld meg megemelni!” A 
gyerek újból megpróbálta, de egy milliméterrel sem tudta 
arrébb vinni a zsákot. „Nem tudom apa!”- panaszolta ap-
jának. „De igen, meg tudod!” - mondogatta az apja. A gye-

rek még egyszer megpróbálta minden erejét összeszedve, 
de hiába!”

„Apa, én minden erőmet összeszedtem, tényleg min-
dent megtettem, de a zsák túl nehéz nekem!”

„Nem fiam, nem tettél meg mindent!” A fiú zavartan 
nézett apjára. „Nem tettél meg minden tőled telhetőt”- vá-
laszolta az apja. „Nem kérted, hogy segítsek neked!”

A gyerek ekkor megértette. Minden tőle telhetőt meg-
tett, de mégsem tudta megemelni a zsákot. Azonban az 
nem jutott eszébe, hogy az a tény, hogy van egy édesapja, 
megsokszorozza képességeit. Ha van édesapád, az azt je-
lenti, hogy felülemelkedhetsz képességeiden, és megszűn-
nek korlátaid. Ha van édesapánk, olyan mintha szárnya-
ink lennének.

A példabeszéd ma is nagyon aktuális, amikor az ember 
csak saját magára akar támaszkodni, anélkül, hogy Isten 
segítségét hívná. Az ember minden erejével küzd és min-
den erejét arra használja, hogy egy olyan világot teremt-
sen, amit elképzelt magának, aztán kétségbeesve rájön 
arra, hogy a boldogság elmúlik és az általa elképzelt világ 

Medjugorjei hírlevél
2014. szeptember 14. - Szent Kereszt Felmagasztalása

„Ti sokat dolgoztok!”- mondja a Szűzanya. 
„De Isten áldása nélkül!”
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szétesik körülötte. A tornyosuló problémákat végül min-
den akarata ellenére, képtelen megoldani. Ezalatt mindvé-
gig Mennyei Atyánk ott van, és azt várja, hogy gyermeke 
hozzá forduljon, ahelyett, hogy elfordítja tekintetét Isten-
től, és egész életében elutasítja Őt. „Ti sokat dolgoztok!”- 
mondja a Szűzanya, „De Isten áldása nélkül!”. Miért van 
az, hogy nem használjuk fel minden eszközünket, és Isten 
ajándékai nélkül éljük életünket? Mi a végtelenre terem-
tettünk és szívünk legmélyén nosztalgiával gondolunk rá. 
Eljött az óra, hogy magunkhoz öleljük Isten végtelen sze-
retetét, amire Miasszonyunk minden üzenetében bátorít 
bennünket.

 
3. Mi a hat modern boldogság?

Ma ünnepeljük a Szent Kereszt Felmagasztalását. A mi 
Urunk megtanított minket arra, hogy mi vezet a boldog-
sághoz és Ő az, aki forradalmasította a hitről, Istenről való 
elképzeléseinket. Ha Jézus ma köztünk járna, elképzelhe-
tő, hogy a következőket mondaná nekünk:

Boldog vagy, mikor kudarc ér, mert a kudarcban fel-
fedezed, hogy igazából milyen nagy szükséged van rám.

Boldog vagy, mikor bajban vagy, mert a nehézségeid 
kinyitották füleidet, hogy meghalld üzenetemet.

Boldog vagy, mikor kísértésbe esel, mert a gyengesé-
gedre fény derül, és hajlandó vagy elfogadni erőmet, amit 
felkínálok neked.

Boldog vagy, mikor magányos vagy, bánat sújt, vagy az 
elutasítástól szenvedsz, mert akkor ráébredsz arra, hogy 
igazi kapcsolat másokkal csak velem és rajtam keresztül 
jöhet létre.

Boldog vagy, mikor szeretsz, és ezáltal sebezhetővé 
válsz; én is azért kaptam sebeimet, mert szerettem.

Boldog vagy, mikor nehézségekbe ütközöl azért, mert 
engem próbálsz követni: ez annak a jele, hogy a helyes 
úton jársz.

4. Szeptember 12. -én pénteken, Ivánnak megjelent a 
Szűzanya a Kék Keresztnél. Ez az utolsó jelenése, mielőtt 
hazautazott az Egyesült Államokba. A Szűzanya nagyon 
boldognak és vidámnak tűnt. Mielőtt mindannyiónkat 
megáldott, hosszasan imádkozott felénk kinyújtott kézzel. 
Aztán azért imádkozott, hogy béke legyen a földön, és lel-
ki vezetőinkért is. Csatlakozzunk az Ő anyai közbenjárá-
sához, és imádkozzunk mi is, illetve ajánljuk fel ajándéka-
inkat. Annyira szüksége van imáinkra. Hányszor mondta 
már nekünk, hogy: „Kevesebb beszéd, több ima!”

Jó dolog tudni, hogy néha a jelenések közben a Miasz-
szonyunk hangosan imádkozik anyanyelvén, különösen 
csütörtökönként, amikor Ivánnál papok is jelen vannak, 
vagy amikor zsidó zarándokok is eljönnek. 

5. Szeptember 3. -án Vicka 50. -ik születésnapját ünne-
pelte. Mint mindig, Miasszonyunk megcsókolta, és Vicka 
ragyogott az örömtől. Imádkozzunk Vickáért, aki annyit 
imádkozik értünk. Legyen a következő 50 éve is annyira 
gyümölcsöző, mint az eddigi! Eddig, mikor zarándokokat 
fogadott, Vicka 20 percig csendben imádkozott a tömeg 
előtt. De mostanában már egy órán keresztül imádkozik, 
ami ezelőtt még nem volt. Nagyon erőteljes volt. Sen-
ki nem mozdult, nem szólalt meg, néma csendben várt 
mindenki. Vickának ez az új kezdeményezése is azt jelzi, 
hogy Miasszonyunk meg szeretné velünk értetni az ima 
fontosságát. 

Legdrágább Gospa, a kegyelem és együttérzés Édes-
anyja, kérünk téged, hogy enyhítsd meg szívünket, hogy 
olyan legyen, mint a te szíved. Igen, mi a Te „kedves apos-
tolaid” szeretnénk lenni és együtt működni veled abban 
a csodálatos munkában, amit azért teszel, hogy Fiadban, 
Jézus Krisztusban, egyesítsd a gyermekeidet!

    Emmanuel nővér +

2014. szeptemberi statisztika

A kiszolgáltatott szentostyák száma:  226 400
A koncelebráló papok száma: 4706 (156 naponta)
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Az utóbbi hónapok üzenetei, de az elmúlt idők 
csütörtöki üzenetei is a legelső üzenetre vonat-
koznak. Emlékeztek, az első üzenet a következő: 

„Béke”. A Szűzanya így szólt: „Én a béke királynője vagyok, 
azért jöttem, hogy békét hozzak a világnak.” 

Azonban a béke eléréséhez meg kell térni, hinni és böjtöl-
ni. Részünkre nagyon fontos az augusztus 14-i, Szűz Mária 
mennybemenetele vigíliáján kapott üzenet. (1984. augusz-
tus 14. Ivánnak adott üzenet: „Azt kívánom, hogy ezekben 
a napokban mindenki annyit imádkozzék velem, amennyit 
csak tud. Továbbá azt kívánom, szerdánként és csütörtö-
könként szigorúan böjtöljenek és minden nap imádkozzák 
el az örvendetes, fájdalmas és dicsőséges rózsafüzért és el-
mélkedjenek a titkokról.”) A Szűzanya Ivánnak jelent meg 
otthon, az ima után. Ez rendkívüli jelenés volt. Nem várta a 
Szűzanyát. Mégis, az ima után, megjelent neki és azt kérte, 
hogy ebben az időben mindenki heteként kétszer böjtöljön 
és valamennnyien imádkozzák a teljes rózsafüzért éspedig 
naponta. Ez annyit jelent, hogy a rózsafüzér mindhárom ré-
szét, az örvendetest, a fájdalmast és a dicsőségest. 

Ebből az üzenetből látható, mit kíván tőlünk a Szűzanya. 
Először hét Miatyánkot kért tőlünk és tudjuk, hogy ez csak a 
kezdet volt. Kezdet volt abban az értelemben, hogy egy Hi-
szekegyet és hét Miatyánkot minden kifogás nélkül elimád-
kozhattunk.

Úgy gondolom, ez nem jelentette az ima egyszerű fel-
mondását. A Hiszekegynek sokkal mélyebb értelme van: az 
Istennek való naponkénti odaadást jelenti.

Ti tudjátok, tudnotok kell, hogy a jelenések soha sem 
képeznek új kinyilatkoztatást. Tartalmilag tehát semmi újat 
nem szabad a jelenésektől várni. A jelenéseket mindig új 
impulzusnak kell tekinteni, hogy megtegyük mindazt, ami 
már ismert. Ha tehát „béke, megtérés, hit, ima, böjtölés, a 
szentségeknek megfelelő élet és a havonkénti gyónás” a ké-
rés tárgya, akkor azt azon eredeti üzenet gyümölcsének kell 
tekinteni, amelyet már legkevesebb 2000 éve ismerünk, mert 
az első, amit feladatul tűz ki nekünk, a következő: „Térjetek 
meg, tartsatok bűnbánatot, higgyetek az evangéliumban. A 
mennyek országa közel van!” 

A jelenéseknek mindig az impulzus a praktikus része. Az 

A teljes rózsafüzér
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első impulzus: „hiszek”, és ez annyit jelent, hogy minden nap 
Isten mellett döntünk.

Minden este hét Miatyánkot imádkozunk a látnokokkal. 
De ez az ima nem más, mint az ABC, amellyel újból kezdjük 
tanulni az olvasást. Ha azonban olvasni tanul az ember, ak-
kor valóban olvasni kell. Ez azt jelenti, ha elkezdtünk imád-
kozni, továbbra is imádkoznunk kell és imáinkat növelni. Az 
imádság nem egyéb, mint az Úrral élni.

Mi, akik az augusztus 14-i üzenetre gondolunk vissza, 
amelyben azt mondta nekünk, hogy a teljes rózsafüzért 
imádkozzuk, tudjuk, hogy mit kíván tőlünk a Szűzanya. Azt 
akarja, hogy megszakítás nélkül, állandóan imádkozzunk.

Megmagyarázom ezt. Ha azt kívánja tőlünk, hogy na-
ponta mondjuk el a teljes rózsafüzért, ez nem csupán any-
nyit jelent, hogy napi félórai szabad időben, amilyen gyorsan 
csak lehet, elmondjuk az Üdvözlégyeket azzal az elgondo-
lással, hogy eleget tettünk az üzenetnek. – Nem. – Ennek az 
imának egészen más az értelme. Mind a 15 titkot – a teljes 
rózsafüzért – elmondani azt jelenti, hogy közel vagyunk Jé-
zus életének titkaihoz, a megváltás és Mária életének titkai-
hoz.

Ha az üzenet szellemében akartok imádkozni, ahhoz 
nem is a ráfordított idő a legfontosabb, és hogy ezalatt el is 
mondjátok, hanem, hogy más magatartást kérnek tőletek. 
Így például, reggel: Ha nincs időtök imára, mondjátok el az 
örvendetes rózsafüzér egyik titkát. A Szűzanya azt mondja: 
„Kész vagyok akaratodat teljesíteni; megértettem, mit akarsz 
tőlem. Kész vagyok, vezess engem.” Ez az első örvendetes 
titok.

Ha el akarjuk mélyíteni imánkat, akkor az igét a szívünk-
be kell zárni, hogy a szívünkben is megnövekedjék a készség 
mindennap keresni Isten akaratát és annak megfelelően cse-
lekedni mindennap. Amikor lehetővé tettük, hogy az ige a 
szívünkbe hatoljon és a kegyelem folytán készség támad szí-
vünkben Isten akaratának a keresésére és annak megfelelő 
cselekedetekre, akkor tíz Üdvözlégyet imádkozhatunk saját 
magunkért, családunkért és munka- vagy iskolatársainkért. 
A napi első ösztönzés tehát a következő: „A Te akaratodat 
akarom keresni és a Te akaratod szerint cselekedni.” 

Ha folytatni akarjátok az imát és a Szűzanya üzenetének 
eleget akartok tenni, úgy például a következő titkot imád-
kozhatjátok: hogyan látogatta meg Mária rokonát, Erzsébe-
tet? Mit jelent ez számunkra? A Szűzanya figyelmes felebará-
taival szemben, megérzi annak szükségleteit és meglátogatja 
azokat, akiknek szükségük van az ő idejére, szeretetére. 
Örömöt szerez Erzsébetnek. Számunkra ez egészen konkrét 
indítás; imádkozzunk naponta, hogy mi is készek legyünk 
ilyen cselekedetre, időnket azoknak szentelni, akiknek szük-
ségük van ránk, ezt észrevenni, segíteni és örömöt szerezni.

Ilyen módon lehet minden titkot elmélyíteni. És ha 
mindezt egész napon át, mindenkor 5-10 percig csináljuk, 

akkor készek vagyunk, közel vagyunk a titokhoz és mindig 
újabb indítást nyerünk arra, hogy az Úrral éljünk. És ez az 
üzenet legfontosabb eleme.

Ha békét akarunk, imádkoznunk kell, de az imádság 
csak eszköz arra, hogy ismét megtaláljuk békénket, hogy is-
mét találkozzunk az Úrral.

Meg vagyok győződve róla, hogy a Szűzanya nem azért 
kér annyi imát tőlünk, mert az időnket akarja lopni, hanem 
azért, mert Jézushoz, az Úrhoz akar vezetni minket. Ez tehát 
közvetett felhívás a Szentírás olvasására, a rózsafüzér is min-
dig meditálásra alkalmas ima, bibliai ima. Nem lehet tehát 
megfelelően elmélkedni a rózsafüzérről, ha nem ismerjük ki 
magunkat a Bibliában.

Minden csütörtökön megajándékozza a Szűzanya a kö-
zösséget és mindenki mást egy üzenettel: „Kedves gyerekek! 
Szükségem van imátokra. Ha valaki megkérdezi, miért van 
szükség ilyen sok imára, akkor azt mondom nektek, nézze-
tek körül, mi történik a világban és sok bűnt fogtok látni. 
A bűn uralkodik a világban, a Földön, imádkozzatok, hogy 
Fiam győzzön” - mondta a Szűzanya az utolsó alkalommal.

Még egyszer elismételhetjük a Szűzanya kijelentését: „Ne 
kérdezzétek, miért van szükség olyan sok imára! Olyan sok 
bűn van a Földön.” Ő felkért minket, segítsünk tervének 
véghezvitelében, amelyet velünk kezdett el és amely az egész 
világot érinti.

Az idén nyáron kapott üzenetek közül kettő rendkívül 
fontos, éspedig a júliusi és az augusztusi, amikor ismét azt 
mondta: „Az ördög meg akarja zavarni terveimet, de én 
kérlek titeket: imádkozzatok. Kérni fogom a Fiamat, hogy 
győzzön.” (1984)

Vigyázzatok, ha valaki azt mondaná: „Honnan vegyek 
annyi időt, hogy a teljes rózsafüzért elimádkozzam, vagy, 
hogy ima közben a titkokon elmélkedjem.” Én mondom 
nektek hogy van rá időnk, de gyakran nem ismerjük fel az 
ima értékét és azért mondjuk, hogy nincs rá időnk.

Már tegnap is mondtam, hogy mindazok, akik dohá-
nyoznak, időt találnak arra, hogy naponta 20, 30 vagy 40 ci-
garettát elszívjanak. Így, ha azt mondjuk, nincs időnk imád-
ságra, becsületesebb lenne azt mondani, hogy nem látom az 
ima értékét. Azonban ez az Anya felhívása, olyan felhívás, 
amely békét hoz számunkra. Úgy gondolom, ha békét aka-
runk, időt kell találnunk az imádkozásra.

Nemrégen a következő üzenetet kaptuk: „Kedves gyere-
kek, ima nélkül nem nyerhetitek el a békét; a kereszt előtt 
imádkozzatok sokat a békéért.” Ez az üzenet szoros kapcso-
latban volt a kereszt felmagasztalásának ünnepével, amit 
múlt vasárnap ünnepeltünk (ezt az ünnepet hagyományo-
san a Szűzanya születésnapja utáni vasárnapon tartják). 
Mindenesetre, mindannyiunknak szól a meghívás: „imád-
kozzatok minden nap a békéért a kereszt előtt”.

Slavko Barbaric atya 1984. szeptember 15. -i prédikációja
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Imádságok a Szentlélek ajándékaiért
Jozo atya imádságai

A Szentlélek úristen az, aki minden dolgot újjá teremt, 
aki megtérít, gyógyít, megvilágosít, aki a kenyeret, 
és a bort átváltoztatja Krisztus Testévé és Vérévé, aki 

az Egyházat átalakítja, és egyesíti egyetlen testté. Imádkoz-
zunk ezért az ajándékért, Aki nem hiányozhat utunkon.

Ő megváltoztat bennünket, megtérít, megújít bennün-
ket, megszenteli az embert, a szomorút vidámmá teszi, 
örömmel teli emberré. 

Ő az, aki gyógyít, aki minket apostolokká, tanúkká tesz. 
Amint szüksége van a földnek nedvességre és esőre, hogy a 
vetést táplálja, és növekedésre indítsa, úgy nekünk még in-
kább szükségünk van a Szentlélekre. A Boldogságos Szűzzel 
imádkozzunk együtt, mint az Utolsó Vacsora termében.

Ó, Szentlélek, szállj le ránk, küldj nekünk egy sugarat a 
Te világosságodból és világosíts meg minket. Sötétségben 
vagyunk, már nem ismerjük az utat és a kimenetelt, nem 
tudjuk magunkat megmenteni. Küldd nekünk az örök Vilá-
gosságot, hogy minden bálványunkra, hibánkra és gonosz-
tettünkre rávilágítson: helyes megvilágításban láthassuk, 
ami értéktelen. Szentlélek, törd össze bálványainkat a Te fé-
nyed sugarával. Az egyetlen utat, az egyetlen Istent akarjuk 
választani, az Isten Fiát Urunknak.

Ó, jöjj, szegények Atyja, jöjj, ajándékok osztogatója, add 
nekünk a béke, a szeretet, az öröm ajándékát. Elvesztettük a 
hitet, a szeretetet, a keresztény életet. 

Ó, jöjj, szegények Atyja, jöjj, adományok osztogatója, 
újítsd meg Egyházadat. Tölts el minket ajándékaiddal. Te tu-
dod, kik vagyunk, hol állunk, és mindegyikünknek mire van 
leginkább szüksége. 

Ó, szegények Atyja, töltsd el szívünket békével és öröm-
mel. Tökéletes vigasztalónk, vigasztalj minket; vigasztald 
meg szívünket. Alázatosan kérlek, vigasztald meg a szülő-
ket, akik szenvednek, mert gyermekeik nem értik meg, nem 
fogadják el őket; oly sokan elutasítottak, és a családból ki-
zártnak érzik magukat.

Ó, tökéletes Vigasztaló, vigasztald, gyógyítsd meg mind, 
akik szenvednek, és barátaiknak, felebarátjuknak sebeit hor-
dozzák.

Ó, Te, aki a nyugalom vagy az erőfeszítésben, könnyítsd 
meg a Te Isteni ujjaddal a terhet, mely az embert nyomja, a 
terhet, mely nem engedi, hogy Téged kövessen.

Ó, Te, aki a nyugalom vagy a fáradozásban, ajándékozd 
nekünk kegyelmedet. Nagyon sokan, akik elkezdtek imád-
kozni és aggódni, belefáradtak. 

Ó, Te egyetlen nyugalom és oltalom a hőségben, segíts 
mindenkinek, hogy a jóban el ne lankadjon.

Ó, boldog fény, világíts nekünk, hatolj be a mi bensőnk-
be, hatolj híveid szívébe. Vedd a szívünket, azt a szívet, mely 
nem képes a békét megtartani, amely, mint egy széttört, 
szétrombolt edény, nem képes a szeretetet megtartani. Adj 
nekünk új szívet, olyan szívet, mely képes a szeretetre, és a 
kereszt hordozására. A Te keresztedből fakadt a szeretet, a 
béke, az öröm, és az üdvösség folyója. A szívünk is nyitott. 
Amint az Utolsó Vacsora termében a tanítványok egyesülve 
voltak Isten Anyjával, úgy mi is egyesülve vagyunk Vele. 

Ó, Isten Anyja, imádkozzál Te is érettünk. Szükségünk 
van a Szentlélekre, aki az apostolok életét megváltoztatta. 
Tanúkká váltak, és fényedet vitték a világba.

Ó, Szentlélek, gyógyíts meg minket, vedd el megköve-
sedett szívünket, és alakítsd át húsból levő szívvé, mely tud 
sírni, mely képes a szeretetre, a megbocsátásra, a ráhagyat-
kozásra, mely meg tudja tartani a békét, és tud hinni.

Ó Szentlélek, szállj le ránk, add nekünk kegyelmedet, 
téríts meg bennünket, változtass meg bennünket. A Te vi-
lágosságod nélkül sötétségben vagyunk; a Te erőd nélkül 
semmi sincs bennünk. Szállj le ránk Szentlélek, és alakíts át 
minket.

Jöjj Szentlélek, szállj le ránk, add nekünk a hit fényét 
azért, hogy hinni tudjunk Jézus jelenlétében az Oltáriszent-
ségben, látni és megismerni Üdvözítőnket és megváltónkat 
az Eucharisztiában.

Jöjj Szentlélek, izzítsd fel szívünk tüzét, hogy vágyakozás-
sal lobogjon Jézust mindjobban megismerni és szeretni.

Egyedül Te, lelkünk édes Vendége, tudod meggyógyítani 
gőgtől, önzéstől, önteltségtől megsebzett lelkünket. Egyedül 
Te tudod meggyógyítani életünket az anyagi dolgokhoz való 
rendetlen ragaszkodástól, amely rabságban tart bennünket.

Jöjj Szentlélek, lépj be életünkbe, hogy Istent az első hely-
re tegyük és felfedezzük az igazi értékeket, amelyek szabad-
dá tesznek, és örömmel töltenek el.

Ó, Szentlélek, add, hogy megszülessen bennünk a vágya-
kozás Jézus követésére, hogy Tőle tanuljunk meg szeretni, és 
másokért élni, az imádsággal és jócselekedetekkel tanúságot 
tenni az Isten szeretetéről és irgalmáról. 

Jöjj Szentlélek, változtasd meg életünket, világosíts meg, 
szentelj meg minket; hogy, fiak, mint keresztények növeked-
jünk. Szívünk tárva van, töltsd el szent ajándékaiddal.

Ó, Istenem, jöjj segítségemre. Uram, siess segítségemre.
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Az utolsó csütörtöki üzenet a következő volt: „Kö-
szönöm nektek, kedves gyerekek, hogy a gyü-
mölcsszedésnél minden gondotokat az Úrnak 

kínáltátok. Az Úr szeret titeket, amikor próbára tesz. Tegye-
tek mindig így, ha gondok terhelnek benneteket. Ajánljatok 
mindent az Úrnak.” És azt mondta: „Köszönöm, hogy kö-
vettétek hívásomat.”

Teológiai és gyakorlati szempontból is három fontos do-
log van ebben az üzenetben. A Szűzanya minket az Úrhoz, 
Jézushoz vezet, amikor azt mondja: „Az Úr szeret bennete-
ket.” Ő már olyan gyakran mondta: „Szeretlek benneteket”. 
Jelena egyik üzenetében mondta a Szűzanya: „Ha tudnátok, 
hogy mennyire szeretlek titeket, akkor az örömtől sírnátok”.

Ebben a kis üzenetben megmutatkozik a legtisztább 
mariológia. A Szűzanya mondja: „Az Úr szeret titeket, még 
akkor is, ha próbára tesz. Adjátok át minden gondotokat az 
Úrnak. „Ez az üzenet különösen a papoknak szól, akik azon 
tűnődnek, hogy mi is történik Medjugorjeban, és akik talán 
szkeptikusok is. Ez számomra, mint papnak is egy kritéri-
um a jelenések szavahihetőségére, mert a Szűzanya egyetlen 
igyekezete az, hogy minket Jézushoz vezessen. És Ő ezekben 
az üzenetekben is úgy viselkedik, mind Kánában, Galileában, 
ahol azt mondja: „Tegyetek meg mindent, amit csak mond”. 
Ő úgy mutatkozik meg mindig, mint alázatos szolgálóleány. 
De még valamit mondott, ami az emberek számára még 
fontosabb: „Köszönöm, hogy a gyümölcsszedésnél mindent 
gondotokat felajánlottátok az Úrnak.” Amikor ezekben a na-
pokban az emberek a gyümölcsöt szüretelték, minden alap-
juk megvolt az aggodalomra, mert a szőlőt, mint sok mást 
is, a sok eső tönkretette. Az Úr látja ezt. A Szűzanya is látja és 
megvigasztal minket. Ne legyen gondotok.

Márciusban a Szűzanya Jelenán keresztül a következőket 
hirdette: „Elmélkedjétek át minden csütörtökön a szentsé-
gimádás alatt Máté evangéliumának 6,24 szakaszát a fejezet 
végéig.”

E szakasz egyik gondolata: „Nem szolgálhat senki egy-
szerre két úrnak.” Tehát dönteni kell és válaszolni. Egy továb-
bi gondolat: „Nézzétek az ég madarait, a füvet a mezőkön... 
Gondjaitokkal életeteket nem hosszabbíthatjátok meg.” Te-
hát bízzuk magunkat az Úrra és Ő majd mindent irányít. És 
a harmadik pont: „Keressétek minden más előtt az Isten or-
szágát. Laurentin atya fűzte hozzá ehhez: Legkisebb dolga-
inkkal is törődik a Szűzanya. Azt mondja: „Ne aggódjatok, 
én tudom, hogy a szőlő tönkrement, mégis lássátok be, hogy 

az Úr akkor is szeret titeket, ha próbára tesz.” Jó példa ez a 
számunkra. Jól tettétek, mert minden gondotokat az Úrra 
bíztátok; ha veletek történik ilyesmi, ti is így cselekedjetek.

Szombaton is több, mint kétszáz pap volt jelen, százöt-
venketten koncelebráltak; nagy összejövetel volt és Marija 
Pavlovic által kérdezték Máriát, van-e üzenete külön a pa-
pok számára. A Szűzanya így válaszolt: „Drága gyermekek, 
az Úr megengedte nekem, hogy titeket itt összegyűjtselek. 
Mindig a Szentlélek segítségével dolgozzatok. Imádkozzatok 
minden munka előtt.”

A Szűzanya egy szeptember végi üzenetben azt mondta: 
„Köszöntöm, hogy imáitokkal és böjtötökkel tervemet tá-
mogattátok, hogy egy napon megvalósulhasson, de imád-
kozzatok tovább, hogy minden tervem valóra válhasson.”

Beszéltem a látnokokkal - minden héten beszélek velük 
és megkérdeztem, tudnak-e ezekről a tervekről valamit és 
tudnának-e valamit közölni. Azt mondták: „Ismerjük a ter-
veket, de arról semmit sem mondhatunk.”

Amikor a Szűzanya így szól: „Az Úr megengedte ne-
kem, hogy titeket itt összegyűjtselek”, ez azt jelenti, hogy ez a 
Szűzanya terve. Elmondhatjuk, hogy mint minden üzenet-
ben, ebben is felismerhető, mire számít a Szűzanya.

Szerepel tervében a mi jövetelünk is, az én megérkezé-
sem Medjugorjeba és a tiétek is. Mivel nagy ez a terv, nem 
mindent ismerhetünk meg belőle. És így számomra mun-
kámban itt ebben a pillanatban csak egyetlen fontos dolog 
van: mindent megtenni ma, amire ma képes vagyok. Meg-
tanulom, mit jelent Isten vezetésére bízni magamat, mert 
gyakran kerültünk már zsákutcába, amikor nagyon figyel-
tünk az eseményekre. 

Később aztán észrevettük, hogy csak egy kiút van, egy 
új magatartás, amit meg kell tanulnunk: az odaadás. Ne-
héz helyzetben lévén, már többször kaptunk ilyen üzenetet: 
„Miért aggódtok? Imádkozzatok s böjtöljetek; az eseménye-
ket én irányítom.” Még abban az esetben is, ha természetesen 
megvan az ellenállás. Ezen a nyáron már kétszer megismé-
telte: „Imádkozzatok, mert az ördög szét akarja zúzni terve-
imet”, s miután ezt mondta, néhány nappal később nagyon 
erős támadást éreztünk.

Ez az irány, amerre a Szűzanya vezet minket: meg kell 
tanulnunk imádkozni és böjtölni és mindent az Istenre bíz-
ni, minden nehézséget, mert az Úr valóban mindent tud. A 
Szűzanya már olyan gyakran mondta, hogy az Úr mindent 
tud, ismeri életünket és szeret minket. Az egyetlen, amit tő-

„Minden gondotokat adjátok át az Úrnak”
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lünk kér, megengedni, hogy az tegyen velünk, amit Ő kíván. 
Ily módon kissé megízlelhetjük, mit jelent megtérni.

A Szűzanya azt mondta, amikor a teljes rózsafüzért kér-
te tőlünk, hogy szívvel imádkozzunk. Mit jelent ez: szívvel 
imádkozni? Azt jelenti: engedni, hogy az Ige szóljon hoz-
zánk, és ha ez megtörtént, akkor kezdődik vagy folytatódik 
megtérésünk. Látjátok, mi ismerjük az üzenetet: A Szűzanya 
nem azért jött, hogy új üzenetet hozzon. Béke - megtérés - hit 
- ima - böjt, ez mind megvan az evangéliumban. Jézus első 
szava ez volt: „Térjetek meg”. Bár a kinyilatkoztatás megtör-
ténte után nincs már szükségünk újabb igazságokra, nincs 
szükségünk jelenésekre, a jelenések mégis arra szolgálnak, 
hogy ilyen gyakorlatiasan lássunk, hogy indítást adjon szá-
munkra. A probléma nem abban áll, hogy mi nem tudnánk, 
mit kell tennünk. A probléma abban áll, hogy cselekednünk 
kell. „Sokan kezdtek imádkozni” - mondta a Szűzanya eb-
ben az üzenetben - „de imádkozzatok szívvel. Ne engedjé-
tek, hogy az imádság és a böjt rutinná vagy szokássá váljon 
számotokra.” Sokan csak azért kezdtek imádkozni és böjtöl-
ni, mert mások is ezt tették.

És a plébániai közösségnek ezt mondta: „Köszönjétek 
meg az Úrnak, mert megengedte nekem, hogy olyan soká-
ig nálatok maradhassak.” Amikor imádkozni kezdtünk, a 
Szűzanya hangját követtük; imádkozván, szükséges egyre 
inkább elmélyülni az imában. Ha valaki szájával teszi a hit-
vallást és szavaknál marad, az nem cselekszik az Úr akarata 
szerint és nem követi a felszólítást az imára, mivel a Szűzanya 
azt mondja, hogy „szívvel”. Engedjétek, hogy minden szó 
minden jel megindítson benneteket. Így például van min-
den keresztény családban egy kereszt. A kereszt a megbocsá-
tás, a szeretet, az áldozatkészség, az örök élet és az Úr iránti 
teljes odaadás szava: és mégis milyen gyakran vitatkozunk 
otthon és a közösségeinkben, nem bocsátunk meg, nem ke-
ressük a kiengesztelődést és önzőek vagyunk. Meg kell tehát 
magunktól kérdezni: mit jelent a kereszt számunkra? Ige a 
kereszt, de ha a keresztet csupán csak látjuk, anélkül, hogy 
szívünkkel felfognánk, mit is jelent számunkra, máris meg-
szakítottuk megtérésünk útját. Csak akkor folytathatjuk, 
amikor újból megszólal felénk az Ige. Ha a Szűzanya tőlünk 
a rózsafüzért kéri, akkor ő nem azt kéri, hogy fél- vagy há-
romnegyed óra alatt százötven Üdvözlégyet imádkozzunk, 
hanem azt akarja, hogy közelítsünk a megváltás, Mária és 
Jézus életének titkaihoz. A titkokhoz közelíteni pedig azt je-
lenti, hogy találjunk minden titokban konkrét indítást saját 
életünkre.

Egy további példa: Ha ti ma vagy holnap egy bizonyos 
helyzetbe kerültök és elveszítitek a türelmeteket, miért nem 

szakítotok tíz perc időt magatoknak, hogy megfontoljátok 
hogyan is viselte Jézus a keresztet? 

Egy konkrét helyzet tehát az Úrhoz vezethet és az Úrra 
kell, hogy emlékeztessen. Ha elveszítjük türelmünket, mert 
nehéz keresztet kell viselnünk, vagy nehéz helyzetbe kerül-
tünk, akkor időt kell szakítanunk az imára, hogy felfogjuk 
és átgondoljuk, miként cselekedett Jézus, időt szánni arra, 
hogy a titkokat imádkozván magunk találjunk rá bajunk 
megoldására.

Szemléljük, miként kereste fel Mária rokonát, Erzsébetet, 
mit jelent ez számunkra? A Szűzanya ismeri a körülménye-
ket, észreveszi a szükséget, megy és segít, örömöt visz. Ha te-
hát a titkok szemlélésénél meglátom, mit kíván az Úr tőlem, 
(talán egy beteget kell meglátogatnom vagy valami mást 
tennem), akkor ez azt jelenti - folytattam imámat, imádkoz-
tam, - nem szólt hozzám hiába az Ige, mert megindított, me-
gyek is és cselekszem.

Így tehát az ima nemcsak felröppenő szó az Úr felé, ha-
nem maga az élet. Az imát életté kell váltani, az életet pedig 
imává, így lesz imánk - szüntelen imádság. Fia munkánkat 
összekapcsoljuk az imával és az imát munkánkkal, akkor 
biztatást kapunk imánkban munkára, és a munka imára 
ösztönöz minket. Így is lehetséges cselekedni. Ha ez ma még 
nekünk nem sikerül, sikerülhet egy hónapon belül, de mégis 
hozzá kell látnunk, ahogy lehet.

Evésnél jön meg az étvágy, imádsággal találunk rá az 
imára. A Szűzanya kezdetben hét Miatyánkot kért tőlünk, 
ezzel fejezte ki, hogy folyamatos imát kíván tőlünk. A Szűza-
nya az imáról nem elméletet közöl, hanem kézzelfogható 
útmutatást ad, alkalmazkodva az emberekhez, akikhez szól. 
Népünk számára semmit sem jelent, ha azt mondják neki: 
„Közeledjetek a megváltás titkaihoz”, de sokat jelent a nép-
nek az, hogy: „Imádkozzátok a rózsafüzért.”

Így lehet a rózsafüzért egész nap imádkozni és így kezdő-
dik a folyamatos ima; ezért mondom, nem arra kell töreked-
ni, hogy fél óra időt találjunk százötven Ave Maria imádko-
zására, hanem egész nap kell imádkozni.

Olykor megemlítem, hogy minden erős dohányos talál 
időt arra, hogy cigarettázzék: miért nem talál bármely kö-
rülményben minden jó keresztény időt a nap folyamán az 
imára?

Látjátok ilyen az az ima, amely aktív életemhez kapcso-
lódik, de van az imának egy másik, egy belső arculata is, ez 
belső életem az Úrral És így elnyerem a legmélyebb békét, 
amelyet az Úr nekem akar ajándékozni, az átadottság béké-
jét, amelyre Máté evangéliuma (6,24-34) szólít föl.
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